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General PA Meeting Minutes 9/20/2022 

Spanish Version- Versión en Español 

   

1. Call to order 

The meeting was called to order at approximately 7:34 pm by President Sarajean Santoro. The meeting took 

place over Zoom. 

 

2. Review and approval of minutes 

The minutes from the General PA meeting that took place on 6/14/2022 were shown to the audience in both 

English and Spanish. Then, the minutes were officially approved.  

 

3. President’s report   

Sarajean informed the audience that the PA is excited to bring back pre-pandemic events during this 

academic year, and it is looking forward to fundraising initiatives. We provided snacks for the first week of 

the school year, and we will maintain a 3-day stash. We will bring back a social media presence. We have 

created a kudoboard to express thanks to Camille after her abrupt departure. 

 

Sarajean briefly described the Scribble program, and informed the audience that later during the meeting, we 

will vote to approve an expenditure of $41,700 to pay for it. 

 

4. Treasurer’s report 

The PA treasurer, Juan Carlos Jerez, informed the audience that our current account balance is approximately 

$89,000. The most significant expense last year was school supplies. For this year, we already hit our goal of 

family contributions for school supplies. 

 

5. Principal’s report 

Acting Principal Allison Maltz (Alli) thanked the PA for setting up a kudoboard for Camille, and for the snacks 

they provided. She then talked about school-wide goals. The main goal is to create a welcoming and 

affirmative environment for students. Another goal is to make sure all students are being responsible. 

Another goal is to make sure work is engaging for children. (She discussed further details about each of these 

goals.) 

 

Alli said that they are excited to be back in cafeteria. Lunch and recess are important for socialization. She 

mentioned that the talent show will come back in person. However, town meetings cannot come back in 

person due to space capacities. Parents will be able to come in when their children are presenting. The 

vaccination mandate is still in place, and parents must show proof if they attend. They have a goal to get 

parents in the classrooms three times during the year. 
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They also want to bring back field trips. They will be asking for donations. Typically, they ask for about $25 

per family. Trips actually cost more than that; families can donate more if they have the means. (She 

mentioned additional details about possible field drips.) 

 

Their biggest concern is afterschool programming. Muscota does not currently have a free afterschool 

program. They ask families who transferred out of Muscota why they were transferring. The biggest reason 

for transferring out is moving out of state. Some families have transferred out because of lack of childcare 

and lack of an afterschool program. 

 

Alli mentioned Scribble. Last year, schools were not penalized for lack of enrollment. Normally, if schools are 

under-enrolled, they have to give money back. Our number have decreased. Special education numbers have 

also decreased. The 2nd grade numbers are especially low. They hired a second 2nd grade teacher without 

realizing how low the numbers would be. She and Camille felt strongly that it would not be right to excess a 

teacher. It is also good for students that the classes are small. Therefore, they are making a big ask to have 

PA pay for Scribble. 

 

Alli also informed the audience that Dan and Amy (the school's music teachers) are within their budget.  

They are also paying for Ballet Hispánico. She briefly mentioned MuMA, an important Muscota tradition. 

 

Alli thanked everyone for being incredibly supportive of her. 

 

6. Member comments and questions 

Sarajean explained that it is time for questions from audience. Our Corresponding Secretary, Hollis 

Scarborough, handled our so-called "stack" (which is actually a queue). 

 

One member asked a few related questions about COVID. He knew there have been 8 reported cases, but 

have they all been at Muscota, or were any at Amistad? Are people notified if cases are not in their classes? 

Who can they reach out to with questions? Alli responded, confirming that there were 8 cases at Muscota at 

that time. You will get notified if there is a case in your child's classroom. News from Admin (emails from 

Muscota) will have COVID summaries. Children with COVID will stay home for at least 5 days, and there are 

other rules about coming back. When they come back, they have to wear masks for a certain number of days. 

 

Another member asked how much money is available in budget. They also asked what will happen next year, 

and in the long term, related to the budget. Sarajean responded, mentioning that the PA's balance is about 

$90,000. Our budget is based on spending $60,000 and bring in $60,000. There is also a budget item for 

SPARC, an art program, for $15,000. We can use this toward the Scribble expenditure. Alli added that we 
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used to have control over transfer process. Now, they are forced to go through the DOE's Enrollment office. 

This hindered them. Parents have a lot of things they need to do, to justify transfers. Starting in March, 

Denise and she will have lots of meetings with Enrollment, so they can capture families coming in who want 

to transfer. They invited Enrollment officers to visit Muscota. 

 

A member asked about families coming in from other parts of the country. Alli replied that families are 

matched to schools that are geographically closest to where they came from. 

 

A member commented that it was interesting to hear that afterschool programs were part of the reason that 

some families left Muscota. The member said they heard that lack of pre-K or 3-K programs might be 

responsible for not getting more families, and she wondered if the school might consider adding such 

programs. Alli replied that space is an issue. It's not on the table right now. 

 

Another member mentioned that they have heard caregivers express the desire to have Muscota add a 

middle school. Alli replied that she's been at Muscota since 2004. There has been talk about the possibility of 

adding a middle school since then. She added more details, but said that nothing is being planned right now. 

 

Another member asked if town meetings might be streamed. Alli said they are not planning to do that. She 

explained the reasons. They would love if parents of kids who are presenting can come in. 

 

Another member asked if parents be invited to C30 meetings or just SLT meetings. Alli said that the SLT will 

talk about the C30 process. They might open it up to more parent members. Alli is not part of this, since she 

is applying for permanent principal position. 

 

Another member asked if kids in grades with COVID cases still intermingling, like at lunch and recess? Alli said 

yes. We don't want to go back to eating in classroom. Gym doors are left open during recess, children can 

choose to be in gym or outside. 

 

7. School Leadership Team report 

Jen Little said that there was nothing to report [the first meeting of the year had not yet taken place]. 

 

8. Class Parent Liaison report 

Debbie Rios, one of the PA Vice Presidents, has volunteered to also act as the class parent liaison. Debbie said 

she will provide support for class parents. They held one meeting already. New class parents can ask 

questions. Snacks is one big issue. Some classes have schedules full through end of December. Others do not 

yet. She encourages caregivers to sign up. We can drop off snacks at main entrance and leave it with 
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Monique. We can send in snacks for full week on Monday, or some each day. For one class, they are still 

looking for a class parent. 

 

9. New Business: 

a. Proposed bylaws amendment to meeting and voting formats, and gendered language, and vote to 

adopt 

Sarajean informed the audience that we need to vote to adopt bylaws at the start of each year 

(whether changes have been made or not). Some changes were made due to new requirements. Pre-

pandemic, meetings had to be in person. During the lockdown, there was a temporary allowance of 

remote meetings. Now, virtual, in-person, or hybrid meetings are allowed. She assumes most of us 

prefer virtual. Attendance is much higher now. Another change that has been made to the bylaws is 

that all instances of "he/she" have been changed to "they". 

 

A motion was made to approve the changes to the bylaws. A vote took place. The motion carried. 

 

b. Vote on proposed Scribble spending 

A motion was made to approve the spending for the Scribble program, which had been discussed 

earlier at the meeting. One member asked about the budget line item that could be used toward the 

program, mentioned earlier, and how much more would be needed. Sarajean replied that there is a 

budget item for art/science support, and $15,000 is allocated. Last year, only $1000 was spent from 

that. We don't anticipate this money will be needed for anything else. So, we are confident that can 

be used toward Scribble spending, which requires $41,700 total. Our total budget for this year 

includes $60,000 total expenses and $60,000 projected income. We have almost $90,000 in our 

account, because there was a great fundraising effort the year before shutdown, and not much 

spending during COVID. So, between extra money we have right now and the $15,000 budget, we are 

confident that we can cover this. 

 

A motion was made to approve the $41,700 Scribble spending. A vote took place. The motion 

carried. 

 

c. Election of SLT member 

Sarajean explained that there is an open position for the School Leadership Team (SLT), and we need 

to fill it. There are two nominees, Clare Flack and Veronica Aguilar Hornig. Sarajean explained what 

the SLT is. Jen Little says she served on it last year, and serving on the SLT is a great way to learn 

more about how the school works. We can also take nominees from the floor. A nominee was 

entered in the chat, Maria Papadimitropoulos. 
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Each of the three nominees introduced themselves and expressed why they thought that could be a 

good candidate for the SLT. First Clare Flack, then Veronica Hornig, then Maria Papadimitropoulos 

spoke. There was some discussion about whether we are filling one or two openings. Sarajean says 

that Alli only specified one slot. We decided that we would fill one slot at the meeting, and if it turns 

out there is a second open slot, we will fill it next time. 

 

A vote took place. Clare Flack was elected to fill the open SLT position. 

 

d. Reestablishment of committees 

Sarajean informed the audience about some committees that used to exist. We are hoping to bring 

back committees. If anyone has a particular interest or focus that we would like to contribute, we 

should reach out to PA. 

 

e. Update on Mad Hatter's Ball 

Sarajean informed the audience that the Mad Hatters Ball is coming up, on Saturday, October 29. 

This is a big party, not a Halloween part, but it involves costumes and takes place near Halloween. 

Julie Heisler and Kristen Finch are co-chairs of a committee to plan for the event, and Hollis is also 

helping. If anyone can help, please reach out to PA. 

 

Julie talks. A few parents have already volunteered to help. They would like a couple more. The 

haunted hallway needs a volunteer parent to be in charge. It's a great old tradition. Also, they need 

parents to contribute food. Sarajean added that food is a major part of the event fundraising, along 

with ticket sales. She said that the event will take place on Saturday, Oct. 29, from 4 to 7 pm. 

 

10. Adjournment 

The meeting was adjourned at approximately 8:47 pm. 

 

 

ESPAÑOL_Acta de la reunión general de AP 20/09/2022 

 

 

1. Llama para ordenar 

La reunión fue iniciada aproximadamente a las 7:34 pm por la presidente Sarajean Santoro. La reunión se 

llevó a cabo por Zoom. 

 

2. Revisión y aprobación de actas. 
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Las actas de la reunión general de PA que tuvo lugar el 14/06/2022 se mostraron a la audiencia en inglés y 

español. Luego, el acta fue aprobada oficialmente. 

 

3. Informe del presidente 

Sarajean informó a la audiencia que la Autoridad Palestina está emocionada de traer de vuelta los eventos 

previos a la pandemia durante este año académico y espera iniciativas de recaudación de fondos. Brindamos 

bocadillos para la primera semana del año escolar y mantendremos un alijo de 3 días. Traeremos de vuelta 

una presencia en las redes sociales. Hemos creado un kudoboard para expresar nuestro agradecimiento a 

Camille tras su abrupta partida. 

 

Sarajean describió brevemente el programa Scribble e informó a la audiencia que más adelante durante la 

reunión votaremos para aprobar un gasto de $41,700 para pagarlo. 

 

4. Informe del tesorero 

El tesorero de la PA, Juan Carlos Jerez, informó a la audiencia que nuestro saldo en cuenta corriente es de 

aproximadamente $89,000. El gasto más significativo del año pasado fue el de útiles escolares. Para este año, 

ya alcanzamos nuestra meta de aportes familiares para útiles escolares. 

 

5. Informe del director 

La directora interina Allison Maltz (Alli) agradeció a la PA por configurar un kudoboard para Camille y por los 

refrigerios que proporcionaron. Luego habló sobre las metas de toda la escuela. El objetivo principal es crear 

un ambiente acogedor y afirmativo para los estudiantes. Otro objetivo es asegurarse de que todos los 

estudiantes sean responsables. Otro objetivo es asegurarse de que el trabajo sea atractivo para los niños. 

(Ella discutió más detalles sobre cada uno de estos objetivos). 

 

Alli dijo que están emocionados de estar de vuelta en la cafetería. El almuerzo y el recreo son importantes 

para la socialización. Mencionó que el programa de talentos volverá en persona. Sin embargo, las reuniones 

de la ciudad no pueden volver en persona debido a las capacidades de espacio. Los padres podrán entrar 

cuando sus hijos estén presentando. El mandato de vacunación todavía está vigente y los padres deben 

mostrar prueba si asisten. Tienen la meta de que los padres estén en las aulas tres veces durante el año. 

 

También quieren traer de vuelta las excursiones. Estarán pidiendo donaciones. Por lo general, piden 

alrededor de $25 por familia. Los viajes en realidad cuestan más que eso; las familias pueden donar más si 

tienen los medios. (Ella mencionó detalles adicionales sobre posibles goteos de campo). 

 

Su mayor preocupación es la programación extracurricular. Muscota actualmente no tiene un programa 

extracurricular gratuito. Preguntan a las familias que se trasladaron fuera de Muscota por qué se trasladaron. 
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La principal razón para transferirse es mudarse fuera del estado. Algunas familias se han mudado debido a la 

falta de cuidado de niños y la falta de un programa extracurricular. 

 

Alli mencionó Scribble. El año pasado, las escuelas no fueron penalizadas por la falta de matrícula. 

Normalmente, si las escuelas no están inscritas, tienen que devolver el dinero. Nuestro número ha 

disminuido. Los números de educación especial también han disminuido. Los números de segundo grado son 

especialmente bajos. Contrataron a una maestra de segundo grado sin darse cuenta de lo bajos que serían 

los números. Ella y Camille estaban convencidas de que no sería correcto exceder a un maestro. También es 

bueno para los estudiantes que las clases sean pequeñas. Por lo tanto, están haciendo un gran pedido para 

que PA pague por Scribble. 

 

Alli también informó a la audiencia que Dan y Amy (los maestros de música de la escuela) están dentro de su 

presupuesto. 

También están pagando el Ballet Hispánico. Mencionó brevemente MuMA, una tradición importante de 

Muscota. 

 

Alli agradeció a todos por apoyarla increíblemente. 

 

6.  Comentarios y preguntas de los miembros 

Sarajean explicó que es el momento de las preguntas de la audiencia. Nuestra Secretaria de 

Correspondencia, Hollis Scarborough, manejó nuestra llamada "pila" (que en realidad es una cola). 

 

Un miembro hizo algunas preguntas relacionadas con COVID. Sabía que se han reportado 8 casos, pero ¿han 

sido todos en Muscota o hubo alguno en Amistad? ¿Se notifica a las personas si los casos no están en sus 

clases? ¿A quién pueden contactar si tienen preguntas? Alli respondió, confirmando que había 8 casos en 

Muscota hasta ese momento. Se le notificará si hay un caso en el salón de clases de su hijo. Las noticias de 

Admin (correos electrónicos de Muscota) tendrán resúmenes de COVID. Los niños con COVID se quedarán en 

casa durante al menos 5 días y existen otras reglas para regresar. Cuando regresan, tienen que usar máscaras 

durante un cierto número de días. 

 

Otro miembro preguntó cuánto dinero hay disponible en el presupuesto. También preguntaron qué pasará el 

próximo año, ya largo plazo, en relación al presupuesto. Sarajean respondió, mencionando que el saldo de la 

Autoridad Palestina es de aproximadamente $90,000. Nuestro presupuesto se basa en gastar $60,000 y traer 

$60,000. También hay una partida presupuestaria para SPARC, un programa de arte, por $15,000. Podemos 

usar esto para el gasto de Scribble. Alli agregó que solíamos tener control sobre el proceso de transferencia. 

Ahora, se ven obligados a pasar por la oficina de inscripción del DOE. Esto los obstaculizó. Los padres tienen 

muchas cosas que hacer para justificar las transferencias. A partir de marzo, Denise y ella tendrán muchas 
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reuniones con Inscripción, para que puedan captar familias que quieran transferirse. Invitaron a los oficiales 

de inscripción a visitar Muscota. 

 

Un miembro preguntó acerca de las familias que venían de otras partes del país. Alli respondió que las 

familias se asignan a las escuelas geográficamente más cercanas a su lugar de origen. 

 

Un miembro comentó que era interesante escuchar que los programas extracurriculares fueron parte de la 

razón por la que algunas familias se fueron de Muscota. El miembro dijo que escuchó que la falta de 

programas de prekínder o 3-k podría ser la causa de que no haya más familias, y se preguntó si la escuela 

podría considerar agregar dichos programas. Alli respondió que el espacio es un problema. Ahora mismo no 

está sobre la mesa. 

 

Otro miembro mencionó que han escuchado a cuidadores expresar el deseo de que Muscota agregue una 

escuela intermedia. Alli respondió que ha estado en Muscota desde 2004. Se ha hablado sobre la posibilidad 

de agregar una escuela secundaria desde entonces. Agregó más detalles, pero dijo que no hay nada planeado 

en este momento. 

 

Otro miembro preguntó si las reuniones de la ciudad podrían transmitirse. Alli dijo que no planean hacer eso. 

Ella explicó las razones. Les encantaría que los padres de los niños que están presentando puedan venir. 

 

Otro miembro preguntó si se invitaría a los padres a las reuniones del C30 o solo a las reuniones del SLT. Alli 

dijo que el SLT hablará sobre el proceso C30. Podrían abrirlo a más miembros padres. Alli no es parte de esto, 

ya que está solicitando el puesto de directora permanente. 

 

Otro miembro preguntó si los niños en grados con casos de COVID todavía se mezclan, como en el almuerzo y 

el recreo. Ali dijo que sí. No queremos volver a comer en el aula. Las puertas del gimnasio se dejan abiertas 

durante el recreo, los niños pueden elegir estar en el gimnasio o afuera. 

 

7. Informe del equipo de liderazgo escolar 

Jen Little dijo que no había nada que informar [aún no se había realizado la primera reunión del año]. 

 

8. Informe de enlace de padres de clase 

Debbie Rios, una de las vicepresidentas de PA, se ha ofrecido como voluntaria para actuar también como 

enlace con los padres de la clase. Debbie dijo que brindará apoyo a los padres de la clase. Ya celebraron una 

reunión. Los nuevos padres de clase pueden hacer preguntas. Los bocadillos son un gran problema. Algunas 

clases tienen horarios completos hasta finales de diciembre. Otros aún no. Ella alienta a los cuidadores a 

inscribirse. Podemos dejar bocadillos en la entrada principal y dejarlo con Monique. Podemos enviar 



 

 

 

MUSCOTA NEW SCHOOL PARENTS ASSOCIATION EXECUTIVE BOARD 
President - Sarajean Santoro 

Co-Vice Presidents - Erika Fajardo and Debbie Rios 
Treasurer - Juan Carlos Jerez | Assistant Treasurer - Jimmy Lawlor 

Corresponding Secretary - Hollis Scarborough | Recording Secretary - Carl Sable 
Webmaster - Phil Matarese | Translation Secretary - Yajaira Hernandez 

 

bocadillos para toda la semana el lunes, o algunos cada día. Para una clase, todavía están buscando un padre 

de clase.   

9. Nuevo negocio: 

a. Propuesta de enmienda de los estatutos a los formatos de reunión y votación, y lenguaje de género, 

y votación para adoptar Sarajean informó a la audiencia que necesitamos votar para adoptar los 

estatutos al comienzo de cada año (ya sea que se hayan hecho cambios o no). Se realizaron algunos 

cambios debido a los nuevos requisitos. Antes de la pandemia, las reuniones tenían que ser 

presenciales. Durante el cierre, hubo una asignación temporal de reuniones remotas. Ahora, se 

permiten reuniones virtuales, presenciales o híbridas. Ella asume que la mayoría de nosotros 

preferimos lo virtual. La asistencia es mucho ahora. Otro cambio que se ha hecho a los estatutos es 

que todas las instancias de "él/ella" se han cambiado a "ellos". 

 

Se hizo una moción para aprobar los cambios a los estatutos. Se llevó a cabo una votación. La moción 

fue aprobada. 

 

b. Votar sobre el gasto propuesto de Scribble. Se hizo una moción para aprobar los gastos del programa 

Scribble, que se había discutido anteriormente en la reunión. Un miembro preguntó sobre la partida 

presupuestaria que podría usarse para el programa, mencionado anteriormente, y cuánto más se 

necesitaría. Sarajean respondió que hay una partida presupuestaria para apoyo a las artes/ciencias y 

se asignan $15,000. El año pasado, solo se gastaron $ 1000 de eso. No anticipamos que este dinero 

será necesario para nada más. Por lo tanto, estamos seguros de que se puede usar para gastar en 

Scribble, lo que requiere un total de $41,700. Nuestro presupuesto total para este año incluye 

$60,000 en gastos totales y $60,000 en ingresos proyectados. Tenemos casi $ 90,000 en nuestra 

cuenta, porque hubo un gran esfuerzo de recaudación de fondos el año anterior al cierre y no 

gastamos mucho durante COVID. Entonces, entre el dinero extra que tenemos ahora y el 

presupuesto de $15,000, estamos seguros de que podemos cubrir esto. 

 

Se hizo una moción para aprobar el gasto de Scribble de $41,700. Se llevó a cabo una votación. La 

moción fue aprobada. 

 

c. Elección de miembro del SLT  

Sarajean explicó que hay un puesto vacante para el Equipo de Liderazgo Escolar (SLT) y necesitamos 

llenarlo. Hay dos nominadas, Clare Flack y Veronica Aguilar Hornig. Sarajean explicó qué es el SLT. Jen 

Little dice que sirvió en él el año pasado, y servir en el SLT es una excelente manera de aprender más 

sobre cómo funciona la escuela. También podemos tomar nominados del piso. Se ingresó una 

nominada en el chat, Maria Papadimitropoulos. 
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Cada uno de los tres nominados se presentó y expresó por qué pensaba que podría ser un buen 

candidato para el SLT. Primero hablaron Clare Flack, luego Veronica Hornig, luego Maria 

Papadimitropoulos. Hubo cierta discusión sobre si estamos llenando una o dos vacantes. Sarajean 

dice que Alli solo especificó un espacio. Decidimos que llenaríamos un espacio en la reunión, y si 

resulta que hay un segundo espacio disponible, lo llenaremos la próxima vez. 

 

Se llevó a cabo una votación. Clare Flack fue elegida para ocupar el puesto vacante de SLT. 

 

d. Restablecimiento de comités 

Sarajean informó a la audiencia sobre algunos comités que solían existir. Esperamos traer de vuelta 

los comités. Si alguien tiene un interés o enfoque particular con el que nos gustaría contribuir, 

debemos comunicarnos con PA. 

 

e. Actualización sobre la bola del Sombrerero Loco 

Sarajean informó a la audiencia que se acerca el Mad Hatters Ball, el sábado 29 de octubre. Esta es 

una gran fiesta, no una parte de Halloween, pero involucra disfraces y se lleva a cabo cerca de 

Halloween. Julie Heisler y Kristen Finch son copresidentes de un comité para planificar el evento, y 

Hollis también está ayudando. Si alguien puede ayudar, comuníquese con PA. 

 

Julio habla. Algunos padres ya se han ofrecido como voluntarios para ayudar. Les gustaría un par 

más. El pasillo embrujado necesita que un padre voluntario esté a cargo. Es una gran tradición 

antigua. Además, necesitan que los padres aporten alimentos. Sarajean agregó que la comida es una 

parte importante de la recaudación de fondos del evento, junto con la venta de entradas. Dijo que el 

evento se llevará a cabo el sábado 29 de octubre de 4 a 7 pm. 

 

     10.   Aplazamiento 

La reunión se levantó aproximadamente a las 8:47 pm. 

 

 


